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 P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.7.2019 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 25 czerwca 2019 roku.  
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Zastępca Skarbnika Gminy – Agata Jeglińska, 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak,  

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd,  

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Mieszkanka Olecka – Krystyna S. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia:  

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja przez aklamację jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że na ostatniej sesji Burmistrz i Przewodniczący Rady Miejskiej informowali  

o zasadach wyboru ławników do sądów powszechnych. Prosili również o zgłaszanie spośród 

radnych chętnych do zespołu opiniującego kandydatów na ławników szczególnie pod kątem 
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spełniania wymogów zawartych w ustawie – wskazano je w uzasadnieniu do projektu 

uchwały. 

Zespół przygotuje wniosek do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie w sprawie 

zebrania wywiadu o kandydacie na ławnika oraz będzie zobowiązany do przygotowania 

opinii o kandydatach na sesję Rady, kiedy odbędą się wybory ławników.  

Wybory odbędą się najpóźniej do końca października br. 

Do prac w zespole zgłosiły się radne: 

1) Anna Kaczor, 

2) Renata Małgorzata Maciąg, 

3) Wioletta Dorota Żukowska. 

 

Przewodnicząca Komisji – Janina Anuszkiewcz 

wyraziła chęć pracy w zespole. 

 

Komisja przez aklamację zgłosiła kandydaturę radnej Janiny Anuszkiewicz do prac  

w Zespole do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powołania 

Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych. 

Komisja zgłosiła kandydaturę radnej Janiny Anuszkiewicz. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny jej sprzedaży na rzecz najemcy 

 

Kierownik Wydziału RG – Maria Wiktorzak 

poinformowała, iż zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, za zgodą rady gminy, 

przyznaje się pierwszeństwo nabycia lokalu mieszkalnego z zasobów gminnych najemcom. 

Uchwała Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców oraz 

określenia warunków ich udzielania w załączniku zawiera wykaz budynków, w których 

zostało potwierdzone przyznanie pierwszeństwa nabycia lokalu. W tamtym czasie budynek 

Plac Wolności 19a w Olecku nie był ujęty w wykazie, gdyż był w złym stanie technicznym  

i tak jest do dzisiaj. Budynek ten to tylko jeden lokal mieszkalny, więc stanowi samodzielną 

nieruchomość. Należałoby go sprzedać razem z gruntem niezbędnym do racjonalnego 

korzystania z nieruchomości. Najemcy lokalu wystąpili ze stosownym wnioskiem o nabycie 

na własność lokalu i udzielenie bonifikaty. Jako najemcom przysługuje im pierwszeństwo 

nabycia, a że budynek nie znajduje się w wykazie z 2011 r., konieczna jest uchwała. 

Uchwała z 2011 r. określa również kryteria udzielania bonifikaty, które zostały przytoczone  

w uzasadnieniu do projektu uchwały. Biorąc pod uwagę wszystkie kryteria oraz koszty 

remontów, bonifikata przekraczałaby 100%. Zgodnie z ww. uchwałą bonifikata nie może 

wynosić mniej niż 10% i więcej niż 90%. Zatem proponuje się przyznanie pierwszeństwa 

najemcy, który deklaruje wykonanie kapitalnego remontu budynku we własnym zakresie  

i udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży w wysokości 90%. Wartość nieruchomości 

określona przez rzeczoznawcę wynosi 98.864,00 zł.  

 

Mieszkanka Olecka – Krystyna S. 

okazała na fotografiach stan budynku. 
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Członek Komisji – Marian Prusko 

zapytał, czy nie lepiej byłoby rozebrać budynek i postawić nowy oraz czy wnioskodawcy 

będą mieli określony czas na wykonanie remontu budynku. 

 

Kierownik Wydziału RG – Maria Wiktorzak 

wyjaśniła, że budynki na zapleczu Placu Wolności 19a są ze sobą powiązane i rozbiórka 

przedmiotowego budynku wiązałaby się z zabezpieczeniem kolejnych. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, iż po sprzedaży nieruchomości na własność gmina nie ma możliwości egzekwowania 

czasu wykonania remontu. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy jeśli najemca ma prawo pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości, to już 

wiadomo, że on nabędzie nieruchomość. 

 

Kierownik Wydziału RG – Maria Wiktorzak 

odpowiedziała, że najemca może odstąpić od sprzedaży, jeśli nie będzie chciał nabyć 

nieruchomości na warunkach proponowanych przez Radę. Jednak zgodnie z uchwałą  

z 2011 r. gmina nie sprzedaje lokali w drodze przetargu obciążonych prawami najmu. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał wnioskodawczynię, czy propozycja gminy jest satysfakcjonująca. 

 

Mieszkanka Olecka – Krystyna S. 

odpowiedziała, iż wysokość bonifikaty ich satysfakcjonuje. Gmina proponowała na czas 

remontu inny lokal przy ul. Kościuszki, ale w ich ocenie był nie do przyjęcia. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wskazała, że najemcy nabywając nieruchomość z bonifikatą, nie będą mogli jej zbyć przed 

upływem 5 lat, gdyż bonifikata będzie podlegała zwrotowi. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny jej sprzedaży na rzecz najemcy. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

wyjaśniła, iż obecnie funkcjonująca sieć szkół podstawowych i granice ich obwodów 

określone zostały uchwałą Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.  

W załączniku nr 3 do ww. uchwały podano projekt granic obwodów szkół od 1 września  

2019 r. Na mocy ustawy o zmianie ustawy – Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty 

oraz niektórych innych ustaw powyższa uchwała traci moc z dniem 31 sierpnia  

2019 r. Zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały obowiązującej od 1 września 2019 r. 
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Przedłożony projekt uchwały nie przewiduje zmian merytorycznych. Nadal będzie 

funkcjonowało 8 szkół podstawowych.  

Dokonano jedynie zmiany w zakresie nazewnictwa ulic w obwodzie Szkoły Podstawowej  

Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku, których nazwy zostały zmienione uchwałami Rady 

Miejskiej: 

 ul. „Armii Ludowej” na „Czesława Miłosza”, 

 ul. ,,Bohaterów Białostocczyzny” na „Stanisława Lema”, 

 ul. ,,Mereckiego” na „Janusza Korczaka”. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Warmińsko-Mazurskiego Kuratora 

Oświaty. 

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały polegającej  

na usunięciu błędów pisarskich w nazewnictwie miejscowości Dąbrowskie Osada, Osiedle 

Siejnik i Giże oraz Dąbrowskie a także wykreśleniu zapisu: 

„Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Olecka”.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych.   

 

 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Judzikach 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

poinformowała, że Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Judzikach został utworzony 30 czerwca 2010 r. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 28 sierpnia 2017 r. w sprawie rodzajów form wychowania 

przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu ich działania  

organ prowadzący ustala jego organizację. Obecnie obowiązująca uchwała nie zawiera 

wszystkich zapisów wymaganych ww. rozporządzeniem, bądź niektóre z nich są nieaktualne, 

zatem konieczne jest jej dostosowanie do wymogów prawa. 

Projekt uchwały: 

 dookreśla dzienny wymiar zajęć, w tym dzienny wymiar zajęć bezpłatnego nauczania, 

 dookreśla dni tygodnia, w których prowadzone są zajęcia, 

 ustala warunki pobytu dzieci w Zespole Wychowania Przedszkolnego zapewniające 

im bezpieczeństwo, 

 uchyla nieobowiązujące zapisy dotyczące warunków przyjmowania dzieci na zajęcia. 

Omówiła szczegółowo zmiany wniesione w poszczególnych paragrafach uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Judzikach. 
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e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, iż wprowadzane zmiany są identyczne jak omówiła wyżej. Jedyną różnicą jest 

dzienny wymiar godzin, który wynosi 4.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Babkach Oleckich. 

 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Gąskach 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

wyjaśniła, że argumentacja dotycząca zmiany uchwały jest taka sama jak w przypadku dwóch 

pierwszych projektów.  

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały polegającej  

na wykreśleniu w treści z nazwy szkoły wyrażenia „z Oddziałami Integracyjnymi”, które już 

nie funkcjonują.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

 

 

g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

poinformowała, iż Zespół Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie 

został utworzony 25 maja 2018 r. Ww. rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej nie 

nakłada na organ prowadzący obowiązku ustalenia warunków przyjmowania dzieci  

na zajęcia, wobec powyższego uchyla się rozdział 4 obowiązującej uchwały. 

Dokonuje się również zmiany w zapisie § 6 pkt 1 obowiązującej uchwały poprzez odwołanie 

się do aktu wprowadzającego rozporządzenie w sprawie rodzajów form wychowania 

przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu ich działania. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Kijewie. 
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h) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat  

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania 

przedszkolnego 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że uchwała w sprawie określenia wysokości opłat została podjęta 27 kwietnia 

2018 r. i w § 1 określa, że w publicznym przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

Gminę Olecko nauczanie, wychowanie i opieka realizowane jest bezpłatnie w wymiarze  

5 godzin dziennie. 

Zgodnie z ustawą z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe publiczna inna forma 

wychowania przedszkolnego zapewnia bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w czasie 

ustalonym przez organ prowadzący, nie krótszym jednak niż czas określony w przepisach 

wydanych na podstawie ustawy.  

Wymiar godzin zajęć jest różny w przypadku poszczególnych zespołów wychowania 

przedszkolnego i wynosi 4 lub 5 godzin. 

W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się, aby bezpłatne nauczanie, wychowanie  

i opieka w innych formach wychowania przedszkolnego realizowane było w wymiarze 

określonym w uchwale ustalającej organizację zespołu wychowania przedszkolnego.  

Ponadto został poprawiony zapis wcześniej uchylony przez nadzór prawny wojewody 

dotyczący zwrotu „za każdą rozpoczętą godzinę”.  

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki Burmistrza polegającej na doprecyzowaniu zapisów 

dotyczących zwalniania z opłat przez dyrektorów szkół.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 - 

2025 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Edyta Truszczyńska 

poinformowała, iż zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie obowiązkiem 

gminy jest tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, między 

innymi poprzez opracowanie i realizację gminnego programu przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, który jest kontynuacją poprzedniego 

programu obowiązującego w latach 2013-2018. 

Opracowanie zawiera obszerną diagnozę na temat zjawiska występowania przemocy  

w rodzinie i jego postrzegania. Na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie działa Zespół 

Interdyscyplinarny pracujący przy MOPS w Olecku, w którego skład wchodzą 

przedstawiciele instytucji zajmujący się na co dzień pracą z rodziną, czyli m.in. pracownicy 

MOPS, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, przedstawiciel sądu, policji, kuratorzy.  
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Około 100 rodzin jest objętych procedurą Niebieskich Kart. Dla ofiar przemocy jest 

uruchomiony punkt konsultacyjno-informacyjny przy ul. Nocznickiego w Olecku. Natomiast 

osoby podejrzane o stosowanie przemocy są kierowane do PCPR na tzw. programy 

korekcyjne. 

Zgodnie z przepisami prawa program był poddany konsultacjom społecznym w dniach  

od 29 maja do 12 czerwca br. W dniu 10 czerwca br. w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Olecku odbyło się spotkanie konsultacyjne. Na spotkaniu, jak  

i w wyznaczonym okresie nie wpłynęły żadne wnioski ani uwag do projektu programu.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że program wart jest głębszej analizy, gdyż ukazuje małą świadomość społeczeństwa  

w zakresie problemu przemocy w rodzinie, która w większości jest kojarzona jedynie  

z przemocą fizyczną.  

 

Nawiązując do projektu uchwały Komisja poruszyła temat tragiczne zmarłej 9-miesięcznej 

dziewczynki wskazując na błędy w prawie. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2019 - 2025. 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, iż w związku z tragedią, jaka miała miejsce, Burmistrz zlecił kontrolę  

w MOPS w Olecku. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody rady gminy w przypadku, gdy  

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć kolejne umowy, 

których przedmiotem jest ta sama nieruchomość.  

Tego typu projekt uchwały jest przedkładany praktycznie co miesiąc. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że zmiana programu polega na przesunięciu środków między zadaniami. Konkurs 

dla organizacji pozarządowych w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt został 

unieważniony ze względu na brak zainteresowania – nikt nie złożył oferty. Jednocześnie 

program powszechnej sterylizacji cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem i już w tej 
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chwili środki na ten cel zostały wyczerpane, dlatego zasadne jest przesunięcie 5.000,00 zł 

niewykorzystanych przez organizacje pozarządowe, na ten właśnie cel. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Olecko. 

 

 

l) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

powiedział, iż proponuje się uznanie skargi za bezzasadną, ponieważ nieruchomość 

skarżącego otoczona jest trzema drogami wewnętrznymi o nr geodezyjnych: 

1) 101, którą utrzymuje gmina,  

2) 97 ze spornym odcinkiem ponad 100 m, gdzie skarżący wnioskował o jej urządzenie, 

by móc wykonać drogę wewnętrzną na swojej posesji. Wiązałoby się to z kosztami 

minimum 15.000,00 zł, a ponadto gmina winna byłaby ten odcinek w późniejszych 

latach utrzymywać, 

3) 99. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisja Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu 

i Rekreacji uznały skargę za bezzasadną. 

Gmina, realizując potrzeby mieszkańców, powinna kierować się szerszym interesem 

publicznym. Gdyby skarżący nie miał żadnego dojazdu do nieruchomości, to należałoby  

go wykonać. Do tej pory skarżący realizuje dojazd z drogi nr 101 i gmina zaproponowała,  

by z niej wykonał zjazd. Dodał, iż nieruchomość jest nieużytkowana. Okazał przedmiotowe 

tereny na mapie. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wtrąciła, że zadaniem gminy jest zapewnienie dostępu do nieruchomości, jednak dojazd nie 

musi być z każdej strony.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Burmistrza Olecka, uznając skargę za bezzasadną. 

 

 

m) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany przedstawiciela  

do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen” 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

poinformowała, iż Wojewoda Warmińsko-Mazurski w ramach nadzoru nad uchwałami  

i zarządzeniami organów gminy w uchwale Rady Miejskiej w Olecku w sprawie zmiany 

przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen” zauważył 

nieścisłość w terminie wejścia w życie przepisów ww. uchwały. 

W związku z tym dokonuje się zmiany zapisów uchwały w zakresie jej wejścia w życie –  

z dniem podjęcia. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Niemen”. 

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kukowo do Programu Odnowy 

Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że został ogłoszony nabór wniosków sołectw do Programu Odnowy Wsi 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Do tej pory w programie uczestniczyły Sołectwa 

Gąski i Lenaty. Uchwała jest obowiązkowym załącznikiem do wniosku. 

Wcześniej Burmistrz ogłosił możliwość zgłaszania się sołectw do otwartego naboru. Zgłosiło 

się Sołectwo Kukowo, które przygotowało wszystkie wymagane dokumenty. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zgłoszenia 

Sołectwa Kukowo do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

 

o) projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy 

Olecko dotyczących budżetu obywatelskiego 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

wyjaśniła, iż zmiana ustawy o samorządzie gminnym wprowadziła regulacje dotyczące 

budżetu obywatelskiego. Do tej pory procedury były prowadzone na podstawie zarządzenia 

Burmistrza. 

Ustawa wskazuje na szczególny tryb konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego, co wymaga oddzielnego uregulowania w drodze uchwały. 

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki Burmistrza, polegającej na poprawkach błędów 

redakcyjnych. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Olecko 

dotyczących budżetu obywatelskiego. 

 

 

p) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2019-2028 

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

poinformowała, że w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w 2019 roku: 

a) zwiększa się dochody ogółem o 2.467.138,85 zł, z tego dochody bieżące  

o 1.323.369,85 zł, a dochody majątkowe o 1.143.769,00 zł; 

b) zwiększa się wydatki ogółem o 3.952.019,85 zł, w tym bieżące zwiększa się  

o 1.652.727,85 zł a majątkowe zwiększa się o 2.299.292,00 zł; 
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c) zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy na 2019 rok o 1.484.881,00 zł i wprowadza  

w tej samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń  

z lat ubiegłych w wysokości 384.881,00 zł oraz przychody z tytułu emisji obligacji 

komunalnych w wysokości 1.100.000,00 zł z przeznaczeniem na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań. Spłatę obligacji zaplanowano w latach 2026-2028. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

 

r) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

oznajmiła, iż dochody ogółem zwiększa się 910.536,00 zł. Omówiła zmiany w planie 

dochodów budżetu gminy: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, wprowadza się plan dotacji celowej w kwocie 

824.301,00 zł na realizację w 2019 roku zadania pn. „Budowa drogi gminnej  

Nr 141028N dł. 1,497 km i odcinka drogi gminnej Nr 141038N od km 0+000  

do km 0+286 w m. Możne” w ramach Funduszu Dróg Samorządowych; 

 w dz. 750 Administracja publiczna zwiększa się plan o 85.611,00 zł z tytułu kar  

za nieterminową realizację umów i otrzymane odszkodowania; 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan: Szkoły Podstawowej Nr 2  

im. Mikołaja Kopernika w Olecku o 324,00 zł z tytułu otrzymanego zwrotu wydatków 

z lat ubiegłych oraz Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich o 300,00 zł z tytułu 

otrzymanego odszkodowania. 

Wydatki ogółem zwiększa się o 2.395.417,00 zł. Omówiła zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. Budowa drogi gminnej w m. Możne  

z planem 1.990.434,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie nawierzchni asfaltowej 

(alternatywnie betonowej), budowę chodników, przebudowę sieci wodociągowej, 

elektroenergetycznej i telekomunikacyjnej; 

b) zmniejsza się plan wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn. Przebudowa drogi 

gminnej Giże – projekt o kwotę 10.610,00 zł; 

c) zwiększa się plan wydatków bieżących o 235.000,00 zł z przeznaczeniem  

na żwirowanie dróg publicznych gminnych; 

d) zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych na zadaniu Przebudowa drogi 

Świdry – Dzięgiele nr 141048N o kwotę 15.000,00 zł; 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan w rozdz. 70004 § 4300  

o 23.085,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych w związku  

z wypłaconym odszkodowaniem z tytułu uszczerbku na zdrowiu po upadku osoby  

na posesji gminnej – gmina wypłaciła odszkodowanie, ale odzyskała  

je od ubezpieczyciela; 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, w planie Urzędu Miejskiego w Olecku zwiększa 

się plan w rozdz. 75023 § 4010 o kwotę 24.480,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę 

nieplanowanej odprawy emerytalnej pracownikowi urzędu; w związku ze zmianą 

statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku i przeniesieniem zadań:  

w zakresie dodatków mieszkaniowych, dodatków energetycznych oraz stypendiów 

szkolnych o charakterze socjalnym przenosi się plan wydatków z paragrafów 4010 – 

20.010,00 zł, 4110 – 3.494,00 zł, 4120 – 491,00 zł, 4210 – 1.580,00 zł, 4280 –  
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40,00 zł, 4300 – 1.500,00 zł, 4440 – 615,00 zł, 4700 – 800,00 zł do planu w rozdz. 

85219; 

 zwiększa się plan w rozdz. 75095 § 4210 o 4.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

gablot na ogłoszenia do Sołectwa Giże (w związku z oszczędnościami na zadaniu 

inwestycyjnym); 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan finansowy: Szkoły Podstawowej 

w Babkach Oleckich o 300,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów  

i wyposażenia w związku z uzyskanym odszkodowaniem za spaloną drukarkę; Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Olecku o kwotę 20.000,00 zł oraz Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Olecku o kwotę z przeznaczeniem na zapewnienie wkładu własnego do rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu”; dokonuje się zmian w planie Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach, w projekcie Aktywna 

szkoła II tworząc paragraf 3247 oraz 3249 z przeznaczeniem na wypłatę stypendiów 

uczniom uzdolnionym; 

 w dz. 852 – Pomoc społeczna, w rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej  

w związku ze zmianą statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

i przeniesieniem zadań: w zakresie dodatków mieszkaniowych, dodatków 

energetycznych oraz stypendiów szkolnych o charakterze socjalnym o kwotę, o której 

była mowa wyżej; 

 w dz. 855 – Rodzina, w rozdz. 85504 w planie Urzędu Miejskiego tworzy się paragraf 

2910 – Zwrot dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub 

wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, 

pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości z planem 5.668,00 zł  

z przeznaczeniem na zwrot dotacji za 2018 r. dotyczącej programu „Dobry start”; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 90095 wydatki bieżące w kwocie 5.000,00 zł przewidziane na dotacje 

organizacjom pozarządowym w ramach konkursu na wykonanie diagnozy potrzeb 

sektora pozarządowego, przenosi się do paragrafu 4300 (zakup usług w związku  

z edukacją, promocją i organizacją konkursu związanego z realizacją programu 

zapobiegania bezdomności oraz właściwej opieki nad zwierzętami); 

b) w rozdz. 90095 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4210 o kwotę  

2.710,00 zł oraz w paragrafie 4300 o kwotę 450,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

oraz montaż betonowych ławek w sołectwie Giże (w związku z oszczędnościami  

na zadaniu inwestycyjnym); 

c) w rozdz. 90095 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4300 o kwotę  

18.450,00 zł z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie amfiteatru; 

d) w rozdz. 90015 zwiększa się wydatki bieżące w paragrafie 4300 o kwotę  

28.000,00 zł na opłatę stałej mocy zamówionej do amfiteatru; 

e) zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych na zadaniu: Zagospodarowanie 

terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21 o kwotę 15.000 zł; 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdz. 92195 zmienia się 

plan między paragrafami bieżącymi w kwocie 652,00 zł z przeznaczeniem  

na ogłoszenie w sprawie konkursu na nazwę amfiteatru; zwiększa się plan wydatków 

bieżących o kwotę 2.950,00 zł z przeznaczeniem na organizację Festynu Rodzinnego  

w Sołectwie Giże (w związku z oszczędnościami na zadaniu inwestycyjnym), 

zwiększa się plan wydatków bieżących w projekcie Rozbudowa z przebudową 

amfiteatru w Olecku z przeznaczeniem na organizację letniego festiwalu Active 

Festiwal Olecko – warsztaty bzero waste, sloow food, upcycling oraz inne działania 

promujące wydarzenie. 

Przychody: 

Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków, jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 384.881,00 zł oraz wprowadza 
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się przychody z tytułu emisji obligacji komunalnych w wysokości 1.100.000,00 zł  

z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

oznajmiła, iż raport o stanie gminy za rok 2018 został przygotowany na podstawie materiałów 

przedłożonych przez poszczególne wydziały urzędu. 

Jeśli chodzi o układ raportu wydział wzorował się na dokumencie rekomendowanym przez 

Związek Miast Polskich. 

Raport obejmuje podsumowanie działalności organu wykonawczego gminy w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady i budżetu 

obywatelskiego. Ponadto zawiera krótką charakterystykę gminy.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że dokument jest obszerny i wykracza poza minimum określone w ustawie. 

Opracowanie raportu wymagało wiele pracy, którą wykonał wydział merytoryczny bez 

wsparcia firmy zewnętrznej.  

Na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) padła propozycja doprecyzowania w formie uchwały,  

co winien zawierać raport. 

Wskazała, iż w ramach autopoprawki został dołączony załącznik dotyczący realizacji uchwał 

Rady. Nad przedstawionym raportem przeprowadza się debatę na sesji. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy wpłynęły zgłoszenia mieszkańców do debaty i czy w gazecie ukazała się 

informacja o takiej możliwości. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, iż do tej pory nie wpłynęło żadne zgłoszenie, a informacja była opublikowana 

na gminnej stronie internetowej. Zgłoszenia można przekazać w przeddzień sesji, muszą być 

poparte 50 podpisami mieszkańców gminy. 

Podkreśliła, że po debacie po raz pierwszy będzie podejmowana uchwała w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi wotum zaufania. 

Podziękowała kierownikowi wydziału za wykonaną pracę nad przygotowaniem raportu. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

podkreślił, że Rada ma prawo podjąć uchwałę precyzującą treść raportu. Być może pojawią 

się konkretne wnioski w tym zakresie, które należy rozważyć. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poddała pod rozwagę przykład, kiedy część sprawozdań było przedstawionych na sesji 

odrębnie, a można byłoby je ująć w raporcie. 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

wtrąciła, iż raport zawiera wnioski i rekomendacje oraz realizację poszczególnych strategii  

i programów. By nie przedstawiać ewaluacji dla każdego programu oddzielnie, można byłoby 
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podjąć się zmiany podjętych uchwał odnośnie terminów sprawozdań, a w przypadku 

terminów ustawowych sprawozdania przedkładać wcześniej.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wskazała, że z piśmiennictwa i szkoleń wynika, aby wotum i absolutorium było udzielane 

Burmistrzowi na tej samej sesji. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

podkreślił, iż w raporcie można uwzględniać różne wskaźniki, pisać o tendencjach, 

możliwościach i funkcjonalnościach.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Olecka wotum zaufania. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok.  

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

omówiła krótko sprawozdanie z wykonania budżetu wskazując, że w dniu 27 marca 2019 

roku zostało podpisane Zarządzenie Burmistrza Olecka w sprawie ogłoszenia sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2018 rok. Uchwalony dnia 22 grudnia 2017 roku plan 

dochodów wynosił 96.914.416,00 zł, a w trakcie realizacji budżetu na podstawie podjętych 

uchwał i wydanych zarządzeń dokonano zwiększenia planu dochodów o 8.595.230,96 zł.  

Wobec  powyższego plan dochodów na 31 grudnia 2018 r. wynosił 105.509.646,96 zł  

a wykonanie – 104.653.786,07 zł. Plan dochodów ogółem na koniec 2018 r. wyglądał 

następująco: 

 Subwencja ogólna – 21.723.400,00 zł, 

 Dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków z UE i innych zagranicznych 

– 6.960.616,02 zł, 

 Dotacje celowe z budżetu państwa na zadania zlecone – 28.834.264,94 zł, 

 Dotacje celowe z budżetu państwa na zadania własne – 3.553.384,46 zł, 

 Dotacje celowe w ramach porozumień z administracją rządową – 17.000,00 zł, 

 Dotacje celowe w ramach porozumień (umów) z jst – 189.749,00 zł, 

 Dotacje z funduszy celowych i innych źródeł – 439.027,00 zł, 

 Dochody własne i pozostałe źródła – 43.792.205,54 zł. 

 

Struktura wykonanych dochodów Gminy Olecko w 2018 roku przedstawia się następująco: 

 dochody własne i pozostałe źródła – 43,9%, 

 dotacje celowe z budżetu państwa na zadania zlecone – 27,2%, 

 subwencja ogólna – 20,8%, 

 dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków z UE i innych zagranicznych 

– 4,3%, 

 dotacje celowe z budżetu państwa na zadania własne – 3,4%, 

 dotacje z funduszy celowych i innych źródeł – 0,3%. 

Dochody Gminy Olecko według powyższych źródeł wykonano ogółem  w  99,2%. 

Szczegółowa realizacja dochodów znajduje się w zestawieniu tabelarycznym w załączniku 

Nr 1 do zarządzenia. W ubiegłym roku wypracowano 4.204.393,69 zł dochodów 
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majątkowych, czyli 85,0% planowanych, a bieżących 100.449.392,38 zł, co stanowi 99,9% 

planowanych. 

Uchwalony plan wydatków wynosił 102.762.816,00 zł. W trakcie realizacji budżetu  

na podstawie podjętych uchwał i wydanych zarządzeń ostateczny plan wydatków ustalono  

na kwotę 117.518.491,96 zł. Nastąpiło zwiększenie o 14.755.675,96 zł. Wykonanie 

wydatków na dzień 31 grudnia 2018 r. wyniosło 112.832.686,59 zł, co stanowi 96,0%. 

 

Na wydatki ogółem składają się wydatki bieżące oraz wydatki majątkowe: 

 wydatki bieżące planowane w kwocie 88.315.129,00 zł zwiększone w trakcie roku  

o 8.974.051,96 zł, wykonano na kwotę 93.487.122,09zł, czyli w 96,1%, 

 wydatki majątkowe planowane w kwocie 14.447.687,00 zł zwiększone w trakcie roku   

o 5.781.624,00 zł, wykonano na kwotę  19.345.564,50 zł, czyli w 95,6%. 

 

Realizacja wydatków budżetowych ogółem według grup wydatków przedstawia się 

następująco: 

 wynagrodzenia  i składki od nich naliczane – 29,4%, 

 świadczenia na rzecz osób fizycznych – 25,5%, 

 wydatki związane z realizacją statutowych zadań jednostek – 20,5%, 

 wydatki majątkowe – 17,1%, 

 dotacje na zadania bieżące – 4,6%, 

 wydatki bieżące  na  projekty  z udziałem środków UE – 2,2%,  

 wydatki  na obsługę długu – 0,6%. 

Jeśli chodzi o strukturę wydatków w skali branżowej, największą grupę wydatków stanowią:  

oświata  i  wychowanie – 28,6 % oraz rodzina – 22,7%. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, ile w 2018 r. gmina pozyskała funduszy zewnętrznych. 

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

odpowiedziała, iż dotacje na finansowanie wydatków majątkowych realizowanych z udziałem 

środków z UE wyniosły 2.104.615,74 zł, dotacje celowe z budżetu państwa wyniosły 

424.995,53 zł. W tamtym roku nie wpłynęły jeszcze środki za zrealizowane projekty  

w kwocie ok. 5.600.000,00 zł i wpływają do budżetu dopiero w tym roku. 

W ramach programów finansowanych z udziałem środków UE gmina otrzymała  

ogółem 4.549.314,83 zł, na zadania bieżące, tzw. miękkie realizowane w szkołach 

2.444.699,09 zł, natomiast na zadania inwestycyjne gmina otrzymała 2.104.615,74 zł, w tym 

wpłynęła dotacja za projekt realizowany w latach poprzednich w wysokości 718.633,82 zł.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała ile wyniósł całkowity koszt przebudowy targowicy miejskiej. 

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

wyjaśniła, że na realizację zadania gmina otrzymała dofinansowanie z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w kwocie 983.161,00 zł (które wpłynęło w 2019 r.). Całkowity koszt 

zadania w 2018 r. wyniósł 3.362.234,90 zł.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

wskazał na wskaźnik nadwyżki operacyjnej netto, która polega na nadwyżce dochodów 

bieżących nad wydatkami bieżącymi. Jest to kluczowy wskaźnik siły budżetu, który oznacza, 

ile środków pozostaje na przyszły rok do wykorzystania na inwestycje lub inne działania. 

Zapytał, czy warto posługiwać się tym wskaźnikiem i go analizować.  

 

 



 15 

 

Zastępca Skarbnika – Agata Jeglińska 

stwierdziła, że trudno powiedzieć, czy warto. Rok 2018 zamknął się nadwyżką w kwocie 

ponad 3.800.000,00 zł, jednak w 2019 r. ok. 1.200.000,00 zł gmina musiała zwrócić. 

Dodała, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydała pozytywną opinię  

o przedłożonym przez Burmistrza Olecka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Olecko 

za 2018 rok. Ponadto pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium. 

 

Innych pytań do sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 r. nie było. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

za 2018 rok. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Olecka 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poinformowała, iż wpłynęła odpowiedź na wniosek komisji. 

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

poinformował, iż dzisiaj wpłynęła prośba o podjęcie stanowiska Rady w sprawie poparcia 

budowy drogi S16. Sekretarz Gminy zobowiązała się przedyskutować z Burmistrzem  

i sprawdzić możliwości prawne wniesienia stanowiska pod obrady najbliższej sesji. 

W jego ocenie warto podjąć takie stanowisko, gdyż może ono sprzyjać rozwojowi 

komunikacji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek wskazując, by przy planowaniu programu Imprezy 

Acitive Festival Olecko brać pod uwagę różnorodność form relaksu, nie tylko kulturę 

Wschodu. Komisja prosi o przekazanie wniosku zespołowi organizacyjnemu imprezy. 
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Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

  

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

  

   

 


